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Informationer
Johan Karlsson, avdelningschef för serviceavdelningen, informerar om semesterläget för 
sektor SSE. 
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SENAU § 21/22
Upphandling av totalentreprenör för nytt informationstorg 
Billingen
SEN2022.0094

Undantagen enligt sekretess 19 kap 3§ OSL

Behandlat av Datum Ärende
1 Servicenämndens arbetsutskott 2022-05-25 21/22

Beslut
Servicenämndens arbetsutskott beslutar att ge PEAB Sverige AB startbesked för fas 2 inom ramen 
för tidigare upphandlad totalentreprenad gällande rubricerat projekt till en kostnad av 5 400 000 kr 
exkl. moms.

Bakgrund
Projektet ingår som ett delprojekt i satsningen att utveckla Billingens fritidsområde. Denna 
del omfattar att tillskapa en mer välkomnande entré från stora parkeringen till 
fritidsområdet. Ytan kommer förses med fyra informationstorn med digitala skärmar för 
information för besökande till området. I samband med detta tillskapas publika toaletter som 
ska placeras nära de funktioner i området som har övervägande barnbesök.

Anbud
PEAB Sverige AB har i SEN § 38/16 utsett till partneringentreprenör för projektet. Detta 
beslut innebär att fas 2, totalentreprenaden, i projektet handlas upp.

Finansiering
Anslaget medel för projektet i helhet är 288 miljoner där denna del har ett anslag på 6,4 
miljoner.

Handlingar
        

Skickas till
Fastighetschef Hans Björkblom
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SENAU § 22/22
Upphandling av totalentreprenör för nytt välkomsttorg 
Billingen
SEN2022.0095

Undantagen enligt sekretess 19 kap 3 § OSL

Behandlat av Datum Ärende
1 Servicenämndens arbetsutskott 2022-05-25 22/22

Beslut
Servicenämndens arbetsutskott beslutar att ge PEAB Sverige AB startbesked för fas 2 inom 
ramen för tidigare upphandlad totalentreprenad gällande rubricerat projekt till en kostnad av 
1 500 000 kr exkl. moms.

Bakgrund
Projektet ingår som ett delprojekt i satsningen att utveckla Billingens fritidsområde. Denna 
del omfattar en ny informationspunkt för besökarna men även som väderskydd vid 
busshållplatsen. Byggnaden skall dessutom synliggöra att man kommit till destinationen och 
området Billingen.

Anbud
PEAB Sverige AB har i SEN § 38/16 utsett till partneringentreprenör för projektet. Detta 
beslut innebär att fas 2, totalentreprenaden, i projektet handlas upp.

Finansiering
Anslaget medel för projektet i helhet är 288 miljoner där denna del har ett anslag på 2,2 
miljoner.

Handlingar
        

Skickas till
Fastighetschef Hans Björkblom
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SENAU § 23/22
Upphandling av totalentreprenör för nytt snösystem övre 
delen av billingebacken
SEN2022.0096

Undantagen enligt sekretess 19 kap 3§ OSL

Behandlat av Datum Ärende
1 Servicenämndens arbetsutskott 2022-05-25 23/22

Beslut
Servicenämndens arbetsutskott beslutar att ge PEAB Sverige AB startbesked för fas 2 inom 
ramen för tidigare upphandlad totalentreprenad gällande rubricerat projekt till en kostnad av 
3 940 000 kr exkl. moms.

Bakgrund
Projektet ingår som ett delprojekt i satsningen att utveckla Billingens fritidsområde. Denna 
del avser förbättring och utökning av snösystem i befintlig skidbackes övre del som idag 
saknar kapacitet och funktion för att snöläggas på ett effektivt sätt.

Anbud
PEAB Sverige AB har i SEN § 38/16 utsett till partneringentreprenör för projektet. Detta 
beslut innebär att fas 2, totalentreprenaden, i projektet handlas upp.

Finansiering
Anslaget medel för projektet i helhet är 288 miljoner där denna del har ett anslag på 4,0 
miljoner.

Handlingar
        

Skickas till
Fastighetschef Hans Björkblom
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SENAU § 24/22
Medborgarförslag om lokal och giftfri odling av grönsaker 
som kan bedrivas i Skövde kommuns egen regi
SEN2022.0089

Behandlat av Datum Ärende
1 Servicenämndens arbetsutskott 2022-05-25 24/22

Förslag till beslut
Servicenämnden beslutar att föreslå för kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget om 
lokal och giftfri odling av grönsaker som kan bedrivas i Skövde kommuns egen regi.

Bakgrund
KSAU har remitterat ett medborgarförslag om lokal odling från Krister Lind.
Förslaget från Krister och Elisabeth är Kommunen bör starta ett projekt för lokal och giftfri 
odling av tex potatis, grönsaker och frukt. Det som odlas levereras till kommunens skolor, 
förskolor och äldreomsorg.

Måltidsavdelningen förslår avslag på medborgarförslaget med hänvisning till att kommunen 
använder en stor volym av grönsaker, potatis och frukt och det skulle krävas en stor 
investering både i mark, maskiner, lager och anpassning av köken. Driftskostnaden för 
köken skulle dessutom öka drastiskt då personaltätheten måste ökas.

Skövde kommuns kök använder idag ca 400 ton färsk potatis, rotfrukter, grönsaker och frukt 
per år. För att odla kommunens behov krävs stora arealer med åkermark. Hur mycket 
odlingsbar mark kommunen äger finns inte uppgifter på enligt Sektor samhällsbyggnad. Ska 
man dessutom odla giftfritt så krävs större arealer än vid konventionell odling. Det skulle 
behövas investeras i maskiner, maskinhall, lagerlokal och lastbilar. Hur omfattande detta 
projekt skulle bli och vad det blir för kostnader är svårt att överblicka och måste utredas 
vidare.

Något som ytterligare försvårar och fördyrar genomförandet av förslaget är att kommunens 
kök inte är godkända att ta emot jordiga grönsaker. Personaltätheten i köken är dessutom 
dimensionerad utefter att det används färdigskalad potatis och morötter.

Det är viktigt att arbeta med miljöfrågororna. Måltidsavdelningen gör detta på olika sätt 
bland annat sorteras matavfallet ut på alla förskolor i centrum samt i Skultorp. I 
upphandlingar ställer vi svenska djurskyddskrav och i enlighet med måltidspolicyn köper vi 
in 20 % ekologiska livsmedel. Vi köper dessutom in drygt 75% svenska livsmedel. 
Medarbetarna arbetar aktivt och kontinuerligt med både energibesparing och för att minska 
svinnet i köken.
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Handlingar
Remiss, Medborgarförslag om lokal och giftfri odling av grönsaker som kan bedrivas i 
Skövde kommuns egen regi.msg                                                                                                                                                    
Remiss, Medborgarförslag om lokal och giftfri odling av grönsaker som kan bedrivas i 
Skövde kommuns egen regi.docx                                                                                                                                                    
Medborgarförslag om lokal och giftfri odling av grönsaker som kan bedrivas i Skövde 
kommuns egen regi.pdf

Skickas till
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SENAU § 25/22
Uppdrag att ta fram en ekonomisk 10-årsplan för Skövde 
VA
SEN2022.0097

Behandlat av Datum Ärende
1 Servicenämndens arbetsutskott 2022-05-25 25/22

Förslag till beslut
Servicenämndens beslutar att uppdra åt VA-chef att ta fram en plan för Skövde VA:s 
ekonomi 2023-2032 och redovisa senast på nämndens septembermöte. 

Bakgrund
Servicenämnden ser att den ekonomiska utvecklingen i Sverige med prognoser för hög 
inflation och höjda räntor sannolikt kommer påverka ekonomin för VA-verksamheten 
kommande år. För att undvika kraftiga generella höjningar av VA-taxan vill nämnden få 
fram en bild av verksamhetens kostnader och intäkter för en längre tidsperiod. Med den 
bilden som grund kan det blir aktuellt att ta fram en plan för utjämning av avgiftsuttaget 
inom VA-verksamheten över en längre tidsperiod än de tre år som är praxis i branschen. 

I Skövde kommuns policy för Vatten- och avloppsförsörjning, beslutad i 
kommunfullmäktige § 46/20,  står att VA-huvudmannen ”ska arbeta för en god ekonomisk 
hushållning….”. Servicenämndens riktlinjer för VA-verksamheten, § 48/20, anger vidare att 
den ekonomiska styrningen ska inriktas mot att undvika kraftiga generella höjningar av 
taxan. 

Skövde VA hade i årsbokslutet för 2021 en skuld på 513 miljoner kronor och årsintäkter på 
103 miljoner. Det innebär att verksamhetens ekonomi är väldigt känslig för höjningar av 
räntan.

Hur kommunerna får ta ut VA-avgifter från VA-kollektivet regleras i Lag (2006:412) om 
allmänna vattentjänster, Vattentjänstlagen. Av §30 framgår att avgifterna inte får överskrida 
det som behövs för att täcka de kostnader som är nödvändiga för att ordna och driva VA-
anläggningen. Det är alltså i princip inte tillåtet med ett överuttag. Ett underuttag är inte lika 
tydligt reglerat. Den praxis som finns om att jämna ut över- och underskott inom tre år 
kommer från förarbetena till Vattentjänstlagen, Regeringens proposition 2005/06:78 sid 87. 
I samma stycke står dock att ”En något längre tid godtas om huvudmannen har antagit en 
plan som visar hur utjämningen skall ske”. Detta behöver i så fall tydligt anges innan 
respektive års bokslut fastställs. 

I april lämnade servicenämnden förslag till beslut till kommunfullmäktige om att anta en ny 
VA-taxa, att gälla från 1/1 2023, som innebär en höjning av brukningsavgifterna med 8%. 
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Prognoserna för inflation och räntor framöver visar nu på större kostnadsökningar för VA-
verksamheten. Servicenämnden vill se om det finns behov av att ta fram en plan, som är 
längre än 3 år, för utjämningen av de underskott som ser ut att bli för VA-verksamheten 
kommande år. Som underlag för detta behövs en ekonomisk 10-årsplan som tar höjd för 
högre räntor och inflation.  

Handlingar
        

Skickas till
Kommunrevisionen
Markus Eriksson
Jenny Sjökvist
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